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Aanleiding 
Op 5 juli 2024 hebben de Kamerleden Bushoff en Patijn (beiden GroenLinks-PvdA) 
Kamervragen gesteld over het bericht van EenVandaag d.d. 1 juli 2024 ‘Erkenning _gijtage(n) 
van longcovid voor WIA-uitkering gaat vaak mis: “Beoordeling bij driekwart van 9 
de patiënten onvoldoende”. 

Geadviseerd besluit 
Gaat u akkoord met bijgaande beantwoording? Zo ja, dan verzoeken wij u de 
aanbiedingsbrief te ondertekenen. De vragen zijn ook gericht aan de minister van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, maar liggen inhoudelijk op SZW-terrein. U 
beantwoordt de vragen mede namens haar. Er zijn door het door het lid Inge van 
Dijk (CDA) vergelijkbare vragen gesteld. We adviseren u deze Kamervragen 
gelijktijdig aan de Kamer te verzenden. 

Kernpunten 
* Het bericht van EenVandaag d.d. 1 juli 2024 gaat over de uitkomsten van een 

pporenderzoek van UWV dat is gestart met als doel invulling te geven aan de 
a 

conclusies door UWV-verzekeringsartsen bij de WIA-beoordelingen in 75 
procent van de gevallen als onvoldoende moest worden beoordeeld. 
Het vooronderzoek is gebaseerd op 46 rapportages van mensen met 
langdurige covidklachten die gevraagd zijn zich te melden na een negatieve 
ervaring met de WIA-beoordeling. 
Dit is daarmee geen representatieve steekproef van de totale 12.000 WIA- 
beoordelingen van mensen met langdurige klachten na COVID. 

* De resultaten geven aanleiding voor een vervolgonderzoek door UWV. Dit 
onderzoek is naar verwachting aan het eind van het jaar afgerond. 

« Inde beantwoording geeft u aan dat het belangrijk is dat mensen moeten 
kunnen vertrouwen op de arbeidsongeschiktheidsbeoordeling en dat dit 
signaal daarom serieus genomen moet worden. U geeft ook aan dat op grond 
van het vooronderzoek geen conclusies kunnen worden getrokken over de 
juistheid van beoordelingen. 

* Na afronding van het vervolgonderzoek informeert u de Kamer. 
* De beantwoording van deze vragen raakt ook een aantal andere dossiers waar 

de Kamer dit najaar nog nader over geïnformeerd zal worden. 
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Kwaliteit beoordelingen UWV Datum 
* De vraagstellers verwijzen ook naar een kritisch bericht van het AD (d.d. 21 12-08-2024 

juni 2024): ‘Beoordeling arbeidsongeschiktheid UWV onder de maat: 'Dit gaat ; 
echt alle perken te buiten”. onze alanis 

* Dit artikel is gebaseerd op een aantalltemne'audiërapporten van UWV 
(daterend van 2022 t/m 2024) die UWV op verzoek heeft geleverd. 

* In deze audits wordt steekproefsgewijs gecontroleerd of een beoordeling van 
een verzekeringsarts goed is onderbouwd en of alle, volgens de richtlijnen 
vereiste, stappen zijn gezet om tot een beoordeling te komen. En of de 
verzekeringsarts de bevindingen navolgbaar en goed heeft vastgelegd in het 
cliëntdossier. 

* Dit blijkt in een aanzienlijk deel van de gevallen niet zo te zijn. Net als bij het 
hierboven genoemde vooronderzoek naar post-COVID, geldt dat uit deze 
auditrapporten niet direct conclusies te trekken zijn over de juistheid van de 
beoordelingen. Daar is nader onderzoek voor nodig. 

* Op 24 juni heeft uw voorganger tijdens het mondelinge vragenuur antwoord 
gegeven op vragen m.b.t. dit artikel. Daarin heeft zij toegezegd samen met 
UWV te onderzoeken wat de rapporten waarop het AD zich baseert precies 

beslissingen. 
* U bevestigt dit in de antwoorden en geeft aan dat wij in gesprek zijn met UWV 

hierover. 
* Naar aanleiding van een WOO-verzoek dat bij UWV en SZW ligt, zullen kort na 

de zomer naar verwachting nog meer interne rapporten over de kwaliteit van 

‘Moeilijk objectiveerbare’ aandoeningen 
* De vraagstellers informeren of u het beeld herkent dat verzekeringsartsen 

onvoldoende kennis hebben over post-COVID en of er nog andere 
ziektebeelden bekend zijn of waarvan er vermoedens bestaan dat het 
ziektebeeld onvoldoende bekend is bij verzekeringsartsen. In het antwoord 
geeft u aan dat mensen met ‘moeilijk objectiveerbare’ aandoeningen zoals 
post-COVID, ME/CVS, fibromyalgie, langdurige klachten bij Lymeziekte en het 
Q-koortsvermoeidheidssyndroom (QVS) soms ervaren dat verzekeringsartsen 
wisselend omgaan met hun aandoening. U geeft aan dat er geïnvesteerd wordt 
in 2 orci onecht ere ere rent nen errr eer 
deze aandoeningen t.b.v. een eenduidige werkwijze rondom de 
arbeidsongeschiktheidsvaststelling. 

* Op 1 juli jl. heeft er een expertbijeenkomst plaatsgevonden waarbij met de 
aanwezigen is geinventariseerd tegen welke problemen mensen met 'moeilijk 
objectiveerbare’ aandoeningen aanlopen. Op 26 september vindt er een 
vervolgbijeenkomst plaats en u informeert de Kamer in het najaar over de 
voortgang. Op 30 September spreekt u onder andere over dit onderwerp met 
de landelijke cliëntenraad (LCR). 

+ Er wordt gevraagd in hoeverre de hoge werkdruk van verzekeringsartsen door 
de grote achterstanden naar uw idee bijdragen aan de onzorgvuldige 
beoordelingen. In het antwoord geeft u aan dat de uitvoering al geruime tijd 
onder druk staat, omdat het de vraag naar sociaal-medische beoordelingen 
groter is dan het aantal beoordelingen dat UWV kan verrichten. Daarom zijn er 
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(doonontwikkelen van specifieke medische richtlijnen voor enkele van 
deze aandoeningen 
“moeilijk objectiveerbare’ aandoeningen 
september spreekt u onder andere over dit onderwerp metde landelijke cliëntenraad (LCR). 
Er wordt gevraagd in hoeverre de hoge werkdruk van verzekerin 
onder druk staat,



afspraken gemaakt tussen UWV en SZW ove} ering en maatregelen 
om de mismatch aan te pakken. U geeft aan 

OCTAS 
* Tot slot wordt er gevraagd of u de visie deelt dat deze en andere hardheden in 

worden? U reageert hier op dat het kabinet de urgentie hiervan ziet, zoals ook 
te lezen is in het eindverslag van formateur Van Zwol. U geeft aan dat de 

voorstellen van OCTAS nader worden uitgewerkt en de Kamer hierover dit 
najaar wordt geïnformeerd. 

Toelichting 
De vragen zijn ook gericht aan de minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport. 
De onderwerpen van de vragen liggen echter allemaal op uw terrein. U geeft bij de 
beantwoording van vraag 1 aan dat u de vragen beantwoordt. De minister van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport leest parallel mee op deze beantwoording. De 
beantwoording wordt naar de Kamer verstuurd als u beiden akkoord bent. 
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dat de druk op die manier niet 
zou mogen leiden tot minder zorgvuldige beoordelingen 
dat deze en andere hardheden in 
de WIA zoals omschreven in OCTAS-rapport zo snel mogelijk opgelost moeten 
worden? U 
OCTAS nader worden uitgewerkt en 
leest parallel mee op deze beantwoording.


